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Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde 
 
Mødedato: 22.08.22 
Tidspunkt: 17.00-19.00 
Ordstyrer: Kira 
Referent: Therese  
 

Deltagere: Kira Gandrup, Tejs Binderup, Mads Jeppesen, Anna H. Gulmann, 
William Petersen, Maibritt Baggesen, Stine Wæsel, Henrik Nyman, Kirstine 
Heitmann, Kåre Landgren, Therese Grath, Jan Ginderskov. 
 
Fraværende: Elevrepræsentanter.  
 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der sær-
lige ansvarlige, gæster og er det til ori-
entering (O), drøftelse (D) eller beslut-
ning (B) 

Tid 
Estimeret 
tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, an-
givelse af evt. ansvarlig og evt. deadline. 
 

1. Valg af ordstyrer og godken-
delse af dagsorden (B)  
 

5 min. Kira blev valgt til ordstyrer. 
Dagsorden blev godkendt. 

2. Endelig konstituering af be-
styrelsen med formand og 
næstformand. (B) 
Herunder eventuelle under-
udvalg. (D) 
 

10 min. Bestyrelsesformand: Kira Gandrup. 
Næstformand: Tejs Binderup. 
Forældrerepr.: Mads Jeppesen. 
Forældrerepr.: William Petersen. 
Forældrerepr.: Anna H. Gulmann. 
Forældrerepr.: Maibritt Baggesen. 
Forældrerepr.: Stine Wæsel. 
Suppleant: Maria B. Nielsen. 
Forældreråd kkfo: Maria B. Nielsen. 
 
Udvalg fra sidste år der videreføres: 
Skærmudvalg: Therese, Stine, Henrik, Maibritt, Anna. Det blev 
aftalt, at Therese snarest indkalder til et opstartsmøde. 
Udvalg til opfølgning på ønsker fra Elevrådet: Opfølgning på 
ønsker fra det tidligere elevråd vedr. bl.a. trivsel, mere og bedre 
seksualundervisning, flere fælles temadage på tværs af klasser, 
mere elevindflydelse på undervisningen. Therese er tovholder på 
udvalget, indtil ny afdelingsleder for udskolingen er ansat. Dette 
udvalg afventer resultatet af valget til de to elevråd, så vi kan 
høre, om elevernes ønsker fortsat er de samme. 
 

3. Arbejdsgangen i skolebesty-
relsen – herunder forret-
ningsorden. (D/B) 
 

15 min. Bestyrelsen har fået tilsendt et orienterende materiale vedr. sko-
lebestyrelsesarbejdet. 
 
- Formand, næstformand og skolens ledelse holder formøder 

med ledelsen om dagsordenen forud for de udmeldte besty-
relsesmøder. Alle medlemmer af skolebestyrelsen kan ind-
sende forslag til punkter til dagsordenen senest 14 dage før 
bestyrelsesmødet. 

- Ledelsen skriver udkast til referat af bestyrelsesmøderne. 
Godkendt referat offentliggøres på AULA. 

- Referatet er et beslutningsreferat der udformes så alle foræl-
dre kan følge med i bestyrelsens arbejde.  

- Referatet sendes til gennemlæsning senest en uge efter mø-
det. 

- Bestyrelsen sender evt. rettelser/kommentarer retur senest 
en uge efter, at referatet er modtaget. 
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Endelig forretningsorden besluttes på næste møde, når tilsendte 
bilag om bestyrelsesarbejdet er gennemlæst. 
 

4. Orientering om de nye natio-
nale tests og meddelelsesbo-
gen. (O)  
 

15 min. Ledelsen orienterede om, at De Nationale Test i skoleåret 
2026/27 afløses af Folkeskolens Nationale Færdighedstests. Fra 
skoleåret 2022/2023 og indtil 2026/2027 hedder testen Folkesko-
lens Nationale Overgangstest. Der testes nu i læsning og mate-
matik på forskellige klassetrin, og årets test ligger i november/de-
cember 2022. 
 
Testen er fremadrettet lineær (alle elever får de samme spørgs-
mål), hvor testen tidligere var adaptiv (dvs. testens sværheds-
grad tilpassede sig den enkelte elevs niveau undervejs i besva-
relsen). Mht. den nye type test skal vi være særligt opmærk-
somme på de svage/stærke elever i forhold til motivation og ne-
derlagsfølelse ved besvarelsen. 
 
Elevplanen afløses fra dette skoleår af ’Meddelelsesbogen’, der 
vil indeholde få aktuelle fokuspunkter vedr. elevens alsidige og 
faglige udvikling. Har eleven særlige udfordringer, vil indsatser 
og opfølgning også stå beskrevet. Det er et krav, at mindst føl-
gende punkter skal indgå på de forskellige klassetrin: 
0. kl. – sprog og matematisk opmærksomhed. 
1.-9. kl. – Dansk og matematik. 
7.-9. kl. – uddannelsesmæssige overvejelser. 
Meddelelsesbogen skal som minimum gøres tilgængelig for for-
ældrene en gang om året.  
 
Vi afventer yderligere politisk beslutning vedr. evt. krav til ensar-
tethed omkring meddelelsesbogen i Københavns Kommune i lø-
bet af december måned 2022.Herefter fastsætter skolebestyrel-
sen principper for arbejdet med meddelelsesbogen, herunder 
bl.a. om bogens nærmere indhold, format og tidspunkter for til-
gængelighed i løbet af året, så vi får et fælles koncept for Hans-
sted Skole. Der vil komme en nærmere orientering af forældrene, 
når principperne for arbejdet med meddelelsesbogen er kendt. 
 

5. Vikardækning og kommuni-
kation. (D)   
- Kan man få et statistisk 

overblik? 
- Kvalitet i vikardækningen 

og bedre kommunikation. 
 
 

20 min. Skolebestyrelsen vil gerne have et styrket datagrundlag for vikar-
dækningen for at sikre, at vi som skole bruger vores ressourcer 
bedst muligt og med den bedst mulige kvalitet for eleverne. Der 
blev spurgt til, om det er muligt at trække data på det samlede 
antal vikartimer hver måned (både for hele skolen og for hver 
klasse?) 
 
Ledelsen oplyste, at systemet desværre alene kan trække fra-
værsdata på den enkelte lærer, mens data på skole- og klasseni-
veau skal optælles manuelt. Det belv aftalt, at Therese laver en 
optælling til næste møde med hjælp fra Stine vedr. 1) vikardæk-
kede timer, og 2) de gennemførte timer med en udmeldt 2-lærer-
ordning som kompensation for afkortede skoledage, så vi sikre, 
at de udmeldte ekstra ressourcer bliver i klasserne.  
 
Det blev oplyst, at skolen helst ansætter lærerstuderende som vi-
karer, men det er ikke altid muligt. Alle vikarer kommer til samtale 
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forud for ansættelse og får udleveret en vikar-brochure med for-
ventninger, regler osv. Vikarerne har fået adgang til fagportaler 
via deres unilogin, og der vil i hver klasse være vikarmateriale til-
gængeligt for vikaren. 
 
Det er kun i yderste nødstilfælde (og i særlige tilfælde hvor det 
giver pædagogisk mening), at vi bruger  ressourcer  fra andre 
klassers tildelte 2-lærer-ordninger som vikarer – dette er også et 
fokuspunkt fremadrettet i vikardækningen. Ressourcer til 2-lærer-
ordning, der er tildelt de enkelte klasser som kompensation for 
afkortning af elevernes skoledage, skal naturligvis blive i klas-
serne. 
 
For en del år siden gik skolen over til at bruge fleksible skemaer. 
Grundlaget for dette var at mindske antal vikartimer samt at 
undgå et fagtime-tab (ved fx lærernes 6. ferieuge og andet kendt 
medarbejderfravær). Fleksible skemaer erstatter og genindsætter 
på et senere tidspunkt den fraværende lærers fagtimer. Kun ved 
medarbejderes pludselig opstået sygdom og få andre ting sættes 
der vikar ind, og timerne erstattes ikke af faglæreren. 
 
Kommunikationen omkring længerevarende fravær og vikardæk-
ning bør styrkes. Forældre og elever i de berørte klasser skal via 
AULA have direkte besked hurtigst muligt om vikardækning, va-
righed og plan for undervisningen. 
 
Det belv oplyst, at skolen p.t. er udfordret på 2 x orlov, personale 
med akut nedsat tid og andre vikariater. Det blev aftatl, at Kåre 
skriver ud til de berørte klasser hurtigst muligt. 
 
Skolen forsøger så vidt det er muligt at dække længerevarende 
fravær med en fast vikar. 
 
Forældrene ønsker til næste møde at få info om, hvor mange vi-
karer der er lærerstuderende og hvor mange der ikke er. 
 

6. Oplistning af punkter til kom-
mende bestyrelsesmøder - 
herunder de forskellige prin-
cipper. (O/D) 
 
 

30 m
i
n
. 

- Princip for kommunikation trænger til et eftersyn. Især bru-
gen af besked-funktionen på AULA mellem skole/hjem er ud-
fordret. Alle skal mindes om, hvad Aula skal bruges til, og 
hvornår det er på sin plads at bede om møder eller tale sam-
men i telefonen. Meget kan misforstås på skrift. Aftalt, at vi 
tager en gennemgang af princip for kommunikation på næste 
møde. På baggrund af skolebestyrelsens evt. justering af 
princippet om kommunikation på næste møde vil Therese 
lave et udkast til et kort kommunikationsskriv til forældrene 
med fokus på de udfordringer, som opleves i praksis. 

- Eftersyn på alle principperne - får vi overholdt dem? (Dvs. 
hvordan har ledelsen implementeret principperne i praksis)  
Gennemsyn af principper fordeles ud over årets møder. 

- Hvor ligger vi med principper i forhold til lovgivningen? Over-
sigt over vedtagne/udestående principper udsendes til næste 
møde.  Er der ting vi skal diskutere som ikke behøver at blive 
et princip? 

- Budgetoverblik  
- Rekruttering 
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- Talentarbejde - de dygtige elever, hvordan arbejder Hans-
sted Skole med dem. 

7. Byggeriet og genhusningen. 
(O) 
 
 

10 min. - Byggeriet ift. renoveringen af Hanssted Skole skrider plan-
mæssigt frem. 

- Pavilloner til udskolingen er klar til efter efterårsferien. 
- Der påbegyndes byggemodning til pavillonopsætning alle-

rede nu. Det vides pt. ikke hvornår boldbanen lukkes til op-
sætningen. 

- Busserne om morgen er stadig sårbart i forhold til antal per-
sonale i busserne. Ledelsen arbejder fortsat på at skaffe 
flere hænder.   

- Der har været uheldige episoder med busserne, hvor der har 
manglet en bus/personale/været forsinkelser. Kåre er i kon-
takt med busselskabet. 

- Nyt busselskab overtager evt. buskørslen, da opgaven er sat 
i udbud . 

- Græsplæne ved Maribovej kan evt. stilles til rådighed i pau-
ser og/eller om eftermiddagen, så eleverne har bedre plads 
til udendørs aktiviteter. Aftalt at ledelsen følger op på denne 
mulighed. I frikvarterer kræver det dog en ekstra tilsynsvagt, 
som vi ikke kan afse lige nu. Fritten er interesseret i at be-
nytte græsplænen om eftermiddagen (det aftales med grund-
ejerforeningen). 

- Forældrerepræsentanterne efterspurgte referater fra bygge-
møder. Aftalt at Kåre vender tilbage herom. 

- Kan inventar blive opgraderet i forbindelse med byggeriet? 
Det korte svar er nej. Der er ikke tænkt inventar med i bygge-
budgettet. Udendørs læringsområder i haven bliver oprettet 
som en del af byggeriet. 

- Det blev besluttet, at der skal gøres en eksta indsats for at få 
byggepladsoplyst aralter og vejen foran brandstationen Lys 
og overdækning etableres på brandstationen, og lyset i tun-
nelen udbedres. 

- Trafiklys etableres umiddelbart ikke.  Forældrerepræsentan-
terne anmodede ledelsen om at genfremsætte anmodningen 
herom over for forvaltningen, henset til elevernes sikkerhed. 
Er det muligt at bus-voksne står i gul vest ved overgangsfel-
tet? Pavilloner opsættes på boldbanen.  

- VIGTIGT OBS: Evakueringsplanen ved brandalarm har hidtil 
været elevernes boldbane på Rødbyvej. Hvilken evakue-
ringsplan gælder nu i tilfælde af brand, hvor der er opsat pa-
villoner på boldbanen? Aftalt at Kåre kontakter brandvæse-
net om ny evakueringsplan og evakueringssted. Det skal sik-
res, at alle elever og medarbejdere er orienteret herom.  

- Eleverne ønsker indeordning i pavillonerne, evt. kan frit-om-
rådet tages i brug i pauser på Hanssted. Forældre- repræ-
sentanterne bemærkede, at der på OBV er etableret et 
bord/bænke-udeområde for 4-5. klasserne og opfordrede til, 
at tilsvarende bord/bænke-løsning etableres på Hanssted 
Skole til styrkelse af elevernes fællesskab på Rødbyvej.     

- Oversigt over hvor man parkerer, sætter af osv. på brandsta-
tionen ønskes. 

 
8. Meddelelser: 

- Formanden 
10 min. Formanden: Ingen meddelelser. 

Eleverne: Elevråd ikke valgt endnu. 
Medarbejdere: Ingen meddelelser. 
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- Elevrepræsentanterne – 
herunder tanker om valg 
til nyt elevråd. 

- Medarbejderrepræsen-
tanterne. 

- Skolens ledelse herun-
der KKFO. Herunder 
skolestart og personale-
situationen 

 
 

Ledelse: Der er p.t. opslået to ledige stillinger hhv. en musiklærer 
mv. samt en afdelingsleder til overbygningen. Herudover har 
KKFOen to opslag oppe på pædagogstillinger, men pædagog-
manglen mærkes.  

9. Punkter til næste møde(r):  
 
Forslag til datoer: 28/9, 3/11, 
20/12, 12/1(fælles i VVK), 
6/2, 28/3, 3/5, 15/6 
 
 

 1. Sikkerhed på brandstationen jf. afslag på trafiklys. Elevernes 
sikkerhed er vigtig. (Møde er efterfølgende afholdt den 15. 
september 2022 med forvaltningen, ledelsen og formandska-
bet).  

2. Vikardækning – opfølgning på data og vikarkorps.  
3. Rekruttering.  
4. Talentarbejde – hvordan arbejder vi med de fagligt stærke 

elever? 
5. Budgetoverblik, herunder elevtal. 
6. Gennemgang og drøftelse af princip for kommunikation  
7. Fordeling af principper hen over årets møder. 
8. Tilbagmelding vedr. kampagne til afholdelse af valg til elevrå-

det. Hvilke repræsentanter er valgt for de enkelte klasser? 
OBS. Det lille elevråds perspektiv skal huskes. 

9. Hvilke gode ting kan grundskolen tage med tilbage til Hans-
sted/Rødbyvej? 

 
Mødedatoerne 20/12 og 15/6 ændres. Møderækken ændres til 
følgende datoer: 28/9, 31/10, 8/12, 12/1(fælles i VVK), 6/2, 28/3, 
3/5 og 14/6. 
 

10. Evt. 
 
 

5 min.  

11. Fortrolig orientering om di-
verse  
 
 

  


